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6. 精液檢查 

6.1 採取檢體時注意事項 

(a) 檢查前須禁止房事3 ~ 5天。 

(b) 請用手淫法採取精液，並將全部量裝入檢驗科所提供給您的容器內。 

(c) 若希望使用保險套時，請先把保險套內外清洗乾淨，等完全乾燥後才可使

用（因保險套有潤滑劑及殺精劑）；採檢完畢後必須把保險套內全部精液都

倒入指定容器內。 

(d) 若尿道或尿道口等部位有塗抹藥物時，請勿採取檢體。 

6.2 送檢時注意事項 

(a) 檢體必須於採取後30分鐘內連同檢驗單送到門急診檢驗科。 

(b) 請在檢驗單上記錄檢體採取的時間。 

(c) 檢體請勿置於冰箱保存。 

6.3 檢體收件時間及地點 

6.3.1門診工作時間 

(a)  星期二至星期五  8：00 ～ 11：00  

(b)  其他時間或國定假日期間暫停服務。 

6.4 洽詢電話 

馬偕紀念醫院 新竹分院 門急診鏡檢組 (03)6119595 轉 3030。 

 

6. Semen Analysis 

6.1 Notes for the collection of specimens 

(a) Avoid sexual behavior for 3 to 5 days before the examination. 

(b) Obtain semen by masturbation and leave it all in the specific container provided by 

the OPD laboratory. 

(c) If you prefer to use the condom， please clean and dry it before collecting the 

semen (because the condom contains lubricator and spermatocidal agent). Then 

transfer all semen from the condom to the specific container. 

(d) Do not collect the semen while there is drug applied over the urethra or urethral 

orifice. 

6.2 Notes for the transfer of specimens 

(a) Send the specimens and examination form to the OPD laboratory within 1 hour of 

collection. 

(b) Please record the time of collection on the examination form. 

(c) Please do not store the specimen in the refrigerator. 

6.3 Time and location to send 

6.3.1 Mackay Memorial Hospital at Hsinchu OPD laboratory：  

(a) W2~W5  8：00 ～ 11：00 

(b) Please avoid other hours and holidays  

6.4 Telephone for inquiry 

Mackay Memorial Hospital Laboratory at Hsinchu：(03)6119595 Extension 3030 


